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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Orbán Viktor, miniszterelnök 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Milyen soroksári üzemhez tartozó döntéselőkészítő 
dokumentumot nem adtak át az újságírók adatigénylésére?" 

Tisztelt Miniszterelnök Úr!

A direkt36.hu portálon megjelent  „Orbán szerint  nem épül  kínai  vegyianyag-elosztó.  Közben a
beruházás iratait azért titkolja a kormány, mert döntést készítenek elő„ című cikk a soroksári vegyi
elosztóüzem telepítéséről ír:

„A felvetés komolytalan, ilyen vegyi elosztóüzem nem fog épülni. Emiatt ön nyugodtan aludhat” –
reagált Orbán Viktor miniszterelnök a parlamentben egy ellenzéki kérdésre július 3-án, miután a
Direkt36 kormányzati dokumentumok alapján megírta: Budapest XXIII. kerületében, Soroksáron,
illetve  Záhonyban  egy  olyan  kínai  vasúti  vegyianyag-elosztó  jöhet  létre,  amin  keresztül  Kína
nemcsak Magyarország, hanem egész Európa akkumulátorgyárait és vegyi üzemeit el tudná látni
különféle vegyi anyagokkal. (A Direkt36 cikkében és a megszerzett iratokban „üzem” építéséről
nem volt szó, a projekt kínai vegyi anyagok vasúti szállításáról és logisztikájáról szól.)

A  kormány  tehát  a  nyilvános  kommunikációban  határozottan  tagadja  a  kiszivárgott  terveket.
Közben azonban a Direkt36 egyik megkeresésére pont olyan választ adott a kormány, ami arra utal,
hogy mégiscsak történtek előkészületek az ügyben.

A korábbi cikkünkben szerepelt, hogy az egyik kiszivárgott irat szerint Rogán Antal, a projektben
illetékes  Miniszterelnöki  Kabinetiroda  vezetője  2023  februárjában  támogató  levelet  írt  a  kínai
félnek. Amikor egy közérdekű adatigénylés keretében megpróbáltuk kikérni a kabinetirodától ezt a
levelet (és ezzel kapcsolatos más iratokat), akkor Rogán minisztériuma arra hivatkozva utasította
ennek kiadását, hogy „döntés megalapozását szolgáló adatról” van szó. Tehát nem tagadták, hogy
lenne ilyen levél, hanem épp arra hivatkozva titkolják, hogy a nyilvánosságra hozatala akadályozná
őket a munkában.



(…)

„Döntés megalapozását szolgáló adat”

A  Direkt36  a  kormány  nyilvános  kommunikációja  és  az  iratok  között  feszülő  ellentét  miatt
közérdekű adatigényléssel fordult a Miniszterelnöki Kabinetirodához, hogy adják ki számunkra a
kabinetiroda és a vegyianyag-projekt kínai partnerei közti levelezést, köztük azt a levelet, melyben
Rogán Antal – a kiszivárgott dokumentumok szerint – a kormány nevében hivatalosan támogatta a
kínai  vegyianyag-elosztó  terveit.  Az  egyik  iratban ugyanis  az  áll,  hogy „ahhoz,  hogy a projekt
Magyarországon valósuljon  meg,  és  ezzel  az  egyedi  lehetőséggel  élhessen,  2023.  február  3-án
Rogán Antal Miniszter Úr a kínai fél számára küldött egy támogató levelet”.

Ugyan  a  kabinetiroda  július  18-án  elutasította  az  adatkérésünket,  csakhogy  az  elutasítást
alátámasztó érvelésükkel arra utaltak, hogy tényleg dolgoztak a vegyianyag-elosztó előkészítésén,
és elindult valamiféle döntési folyamat az ügyben.

A kabinetiroda ugyanis  azt  írta,  hogy a kért  levélcsomag – mely Rogán levelét,  illetve a kínai
partnerek  által  küldött  válaszokat  tartalmazza  –  „döntés  megalapozását  szolgáló  adat”,  amit
álláspontjuk szerint a törvény alapján nem kötelesek kiadni, „ha az adat további jövőbeli döntés
megalapozását  is  szolgálja,  vagy  az  adat  megismerése  a  közfeladatot  ellátó  szerv  törvényes
működési rendjét vagy feladat- és hatáskörének illetéktelen külső befolyástól mentes ellátását, így
különösen  az  adatot  keletkeztető  álláspontjának  a  döntések  előkészítése  során  történő  szabad
kifejtését veszélyeztetné.”

 

Kérdezem Önt:

Milyen  soroksári  üzemhez  tartozó  döntéselőkészítő  dokumentumot  nem  adtak  át  az  újságírók
adatigénylésére?

 

Budapest, 2023. augusztus 18.

 

Tisztelettel:

Dr. Vadai Ágnes

Demokratikus Koalíció
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